
 

                                        COM NO HE D’ESTAR AGRAÏT A LA MEVA FAMÍLIA? 

 
 

Tenint present la família, la meva i moltes d’altres, visc i sent que és el lloc on la meva vida 
comença i on l’amor em fa sentir constantment el tic tac agradós del seu batec. 
En el cau de la família experiment que allà on hi plantam bones llavors en surten fruits millors. 
Per açò, repassant diverses experiències de la meva vida, reconec que hi ha coses que m’hi 
importen molt i d’altres que no m’importen tant o m’importen poc, i resulta que la família 
m’importa i molt. Reconec que m’és necessària. La meva experiència em diu que tots necessitam 
una família, una tribu, un clan, una parròquia, un grup, una entitat…, donem-li el nom que 
vulguem, però tots necessitam viure un entorn que ens acull, que ens acompanya i que ens ajuda 
a créixer. El Papa Benet XVI, mestre extraordinari a tots nivells, escriu parlant de l’Eucaristia: “El 
Dia del Senyor, tot cristià descobreix també la dimensió comunitària de la pròpia existència 
redimida”. 
La meva família m’ha ensenyat a obrir-me als altres, i, obrint-me, vaig aprenent cada dia més a 
acceptar que som diversos, a reconciliar-me personalment i amb els altres, a acarar les dificultats 
que visc convivint, a tornar a començar quan fa falta perquè els altres em són necessaris. 
 Normalment a tots ens entre fred al cor si, per les causes que siguin, ens sentim exclosos de la 
família,de la parròquia, del grup d’amics… I és que… l’entorn que ens acull és l’últim que ens 
queda quan notam que, pas a pas, anam perdent vitalitat, es moren persones que hem estimat 
… 
Per a mi, i crec que boni bé per a tothom, la família es converteix en una peça clau per a trobar 
sentit a la vida en qualsevol ocasió i per enfortir en el nostre interior la pau que desitjam no 
perdre mai.  Reconec que la família, la parròquia… ens és a tots font de valors que crea i refresca 
la nostra identitat. Reconec que quedaria sense nom, que perdria la meva identitat, si perdés la 
companyia del meu grup més íntim, i em trobés navegant solitari enmig d’un oceà que la seva 
profunditat i la seva infinitud em sobrepassen. 
Cada família es distinta, cada una té necessitats i característiques diferents. Unes són més grans 
i unes altres més petites; unes són més divertides i unes altres més sèries, unes tenen poder 
econòmic i unes altres just aconsegueixen treure el cap cada mes…  Però en totes elles, almanco 
en totes aquelles en que hi descansa en aquest moment la meva mirada, hi ha una cosa que es 
viu i es cuida: l’amor. 
La família es el primer nucli social que coneixem, en ell creixem i ens formam. La família -més o 
manco- ens accepta i ens acompanya passi el que ens passi. Personalment molts dels moments 
més feliços de la meva vida els he passat i viscut en família, i molts dels moments més difícils he 
trobat caliu en el seu cau. 
Com deia Gandhi, els membres de la meva família no són només els qui porten la meva pròpia 
sang, també ho són aquells que constantment em rodegen, m’escolten, m’acompanyen… Tants 
i tantes a qui dec moments de pau, d’amistat, d’escolta, de bons consells, de recolzament 
impagable. 
Avui us parl sobre la família, perquè fa pocs dies els cristians hem celebrat la festa de la Sagrada 
família, la festa de l’Epifania, i avui precisament celebram la festa del Baptisme de Jesús. Per la 
meva família i per tantes d’altres, la Sagrada Família és la referent dels valors que fins ara he 
mencionat: amor, diversitat, sorpresa, escolta, confiança, acceptació, reconciliació, identitat, 
pau… La festa de l’Epifania m’ha convidat a agrair tots els valors rebuts, com a regal, en el  cau 
de la meva família. I avui, Dia del Baptisme del Senyor, reconec que un d’aquests regals rebuts, i 
per a mi el més preuat, és el del baptisme. És el reconèixer que som fill estimat de Déu, i que, 
com Jesús, he de viure a favor del servei, de l’amor com a opció de vida, com a plenitud de vida, 
com a camí de resurrecció. 
La litúrgia aplica avui el salm 28 al misteri del Jordà pidolant a Déu que ens beneeixi amb el do 
de la pau (shalôm) i em convida a agrair el meu baptisme. 
 


